
Dagsorden for møde i Samarbejdsforum den 10. maj 2023 kl. 16.00  

 

1. Valg af dirigent 

2. Godkendelse af referat fra mødet d. 15/2 2023 

3. Siden sidst    

Orientering fra de forskellige grupper 

Seniorgruppen 

Flaggruppen  

Cykelgruppen.  

Børnegruppen.  

Folkekøkken 

Holtugkoret 

Sommerfesten 

4. Siden sidst – Orientering fra foreningerne: 

Borgerforeningen.  

Forsamlingshuset.  

Lodsejerne 

Strandforeningen.  

Menighedsrådet 

Havnen 

Vandværket 

5. Indkomne forslag 

6. Økonomi 

7. Næste mødeindkalder 

8. Evt. 

 

Referat: 

Tilstede Helle, Villy, Jan og Hans. Afbud fra Jens og Strandforeningen. 

Ad 1. Hans blev valgt som dirigent og referent. 

Ad 2. Referat fra d. 15.2. blev godkendt 

Ad 3. Siden sidst. Orientering fra grupperne. 

a) Seniorgruppen har haft travlt. Grønningen har været oversvømmet pga. 

manglende afløb. Efter en del mails til kommunen er denne del nu ordnet. Der 

er en vis bekymring for om tilløbet af vand også er stoppet, men vi ser tiden 



 an. På det seneste er en del opgaver for forsamlingshuset ordnet. Herunder 

maleropgaver og udvendig vask af vinduer. Seniorgruppen har overvejelser på 

hvordan man sikrer biodiversiteten på Grønningen. Gøres det bedst ved at 

brænde græsaffald af? De tænker videre på dette. Seniorgruppen er desuden 

ved at forberede vedligeholdelsen af Klintekongen, bygning af brændehæk og 

bro mellem Grønningen og Klintekongens Magiske Have. Samarbejdsforum 

anbefaler en træbro, da vi tror at den bedst kan modstå kommende 

oversvømmelser. 

b) Flaggruppen. Ros til flaggruppen for at sikre korrekt flagning og opfølgning på 

Facebook. 

c) Cykelgruppen har 14-15 medlemmer, men en del er passive. Vi arbejder 

stadig på et par ture med overnatning. Mødes 3 gange om ugen og kører 30-

40 km. pr. gang. Gruppen har søgt om et Cykelværksted som en del af et 

kommende multiværksted. Der arbejdes stadig på sagen. Det kan fint være i 

vandværksbygningen.  

d) Børnegruppen har fået et par nye medlemmer og det er fint. Har haft en fin 

fastelavnsfest og et par Gud og God mad i samarbejde med menighedsrådet. 

Ser frem til kommende Sankt Hans fest. 

e) Folkekøkkenet. Stor ros til Lisbet og Niller for deres store indsats gennem 

mange år. Det var fint at de meldte menuen ud ved det seneste arrangement. 

Vi glæder os grill menu med sang af Finken og Filigutten d. 16.6. 

f) Holtugkoret er pt. presset pga. for få ”mande stemmer”. Den ankommende 

fremtid vil vise om der findes en løsning. 

g) Sommerfesten holdes den 19.8. Næste møde i sommerfestgruppen er d. 23.5. 

Stor ros til at gruppen fortsat har mod på denne store opgave. Gruppen er 

ved at indkøbe nye stole m.m. 

Ad 4 Orientering fra foreningerne. 

a) Borgerforeningen har nu 109 medlemmer. Borgerforeningen har i 

samarbejde med seniorgruppen søgt og fået 26.000 kr. til udvikling af 

Grønningen. Pengene bruges til 2 bordbænkesæt ved Klintekongen, en bro 

mellem Grønningen og Klintekongens Magiske have og en brændehæk. 

Borgerforeningen er ved at forberede velkomsttur i byen for nye borgere d. 

10.6., børne Sankt Hans m.m.  

b) Forsamlingshuset har ønsket at opsætte en lamineret A4-side med en 

opfordring til overnattende gæster i shelteren om betaling af 15 kr. til 



dækning af vand. Projekt Grønningen er startet 2012 på baggrund af aftale i 

Samarbejdsforum. De følgende 10-11 år er stedet blevet passet af 

seniorgruppen og bygning af shelter m.m. er sket via fondsmidler og frivillig 

arbejdskraft. Alle aftaler er truffet i Samarbejdsforum herunder også en aftale 

om at overnatning inkl. forbrug er gratis for de overnattende gæster. Det er 

Samarbejdsforums holdning en evt. fremtidig betaling skal aftales i 

samarbejdsforum og for nuværende ønskes den nuværende aftale bevaret. 

Forsamlingshuset har pt. en anstrengt økonomi, men ordrebogen i resten af 

foråret er på højde med tiden før Coronaen. Forsamlingshuset har fået en 

bevilling på 5.000 kr. til revidering af prospektet ”fremtidens forsamlingshus”. 

Der arbejdes på at etablere en gruppe der kan hjælpe med praktiske opgaver, 

herunder forbedring af akustikken i huset. 

c) Lodsejerne har tilbudt forsamlingshuset at de kan overtage ejerskabet af 

byens flagstang. 

d) Strandforeningen har konstitueret sig med Frank Elmer som formand. Det var 

dejligt at se at så mange var med til at opsætte broen. Det viser ejerskab. 

Strandforeningen meldte afbud til dagens møde og fremsatte et ønske om at 

fremtidige møder blev aftalt til tidspunkter hvor det arbejdende folk kunne 

deltage. Dette ønske vil fremadrettet blive imødekommet. 

e) Menighedsrådet havde ca. 30 deltagere til bededagsvandringen mellem 

Holtug og Magleby. Flot. Ros til samarbejdet mellem borgerforeningen og 

menighedsrådet omkring arrangementer – særligt for børn. 

f) Havnen har tidligere meldt interesse for at være med i samarbejdsforum. 

g) Vandværket stryges af dagsordenen fremover. 

Ad 5 indkomne forslag. Ingen forslag. 

Ad 6 Økonomi vedlægges som bilag 

Ad 7 næste mødeindkalder blev forsamlingshuset d. 16.8. kl. 19.00 i 

forsamlingshuset. 

 

 


